

国际法研究

(双月刊)

2022年第5期

(总第51期)

目 录

专 稿

中国在美国法院的主权豁免诉讼述评 李庆明(3)

否决权、回避义务与利益平衡

——安理会执行国际法院判决的分析 何志鹏 赵健舟(29)

非遗保护国际标准在 UNESCO 非遗名录评审中的适用：问题、成因与改进

..... 王 薇(42)

跨国行政执法：基于属地秩序的类型化分析 刘 捷(56)

经济制裁对国际投资仲裁的影响

——基于 ISDS 实践的分析 范晓宇 漆 彤(69)

国际经济治理中的国家安全泛化：法理剖析与中国应对 彭 阳(87)

世界银行问责机制的改革与发展路径探析 姜晨曦(108)

CONTENTS

A Review of Sovereign Immunities Cases Against China in the United States Courts	<i>Li Qingming</i> (3)
Veto Power, Obligation to Avoid Voting, and Balance of Interests: Analysis of the Enforcement of the ICJ Judgments by the Security Council	<i>He Zhipeng and Zhao Jianzhou</i> (29)
Application of the International Criteria for the Safeguarding of the Intangible Cultural Heritage Through the UNESCO ICH List: Problems, Causes and Improvements	<i>Wang Wei</i> (42)
Transnational Administrative Law Enforcement: A Typology Analysis Based on Territorial Order	<i>Liu Jie</i> (56)
The Impact of Economic Sanctions on Investor – State Arbitration: Based on Analysis of the ISDS Practice	<i>Fan Xiaoyu and Qi Tong</i> (69)
National Security Generalization in International Economic Governance: Legal Analysis and China’s Response	<i>Peng Yang</i> (87)
Exploring the Reform and Development Path of Accountability Mechanism of the World Bank	<i>Jiang Chenxi</i> (108)